
PROTOKÓŁ  Nr XXIII/2012
Sesji Rady Gminy Manowo

odbytej w dniu 25 października 2012 roku

Sesję  rozpoczęto  o  godz.  1103,  zakończono  o  godz.  1252.  Posiedzenie  odbyło  się  w  sali 
posiedzeń UG Manowo.

Na stan 15 radnych na Sesji obecnych było 15 radnych wg załączonej listy obecności. 

Ponadto w obradach Sesji udział wzięli:
1. Wójt Gminy                            -     Roman Kłosowski
2. Sekretarz Gminy                     -    Irena Oleksy
3. Skarbnik Gminy                     -     Bożena Tomaszewska
4. Protokolant -     Anna Drabik

zainteresowani pracownicy Urzędu Gminy, goście zaproszeni oraz sołtysi wg załączonych
list obecności.

Ad.I.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji
Otwarcia XXIII Sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Jan Prus i na podstawie listy 
obecności stwierdził prawomocność Sesji. Na stan 15, obecnych było 15 radnych.

Przewodniczący Rady poinformował, że na posiedzeniu Komisji podjęto decyzję o zdjęciu z 
porządku obrad podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu działalności świetlic 
wiejskich na terenie Gminy Manowo. 

Do porządku obrad innych uwag nie wniesiono. 

I. Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności Sesji.
2. Przyjęcie protokołu XXII Sesji Rady Gminy.
3. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy.
6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji.
7. Informacja komisji RG z pracy w okresie międzysesyjnym.
8. Interpelacje i zapytania.
9. Trybuna obywatelska.

II. Sprawy problemowe:
1. Założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki społeczno-gospodarczej Gminy 

Manowo w 2013 r.
2. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wysokości stawek podatku od nieruchomości,
b) wysokości stawek podatku od środków transportowych,
c) ustalenia stawki do podatku rolnego,
d) ustalenia stawki do podatku leśnego,
e) opłaty miejscowej,
f) opłaty targowej,



g) zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego i od 
nieruchomości,

h) nadania nazw ulicom w miejscowości Kretomino,
i) wystąpienia ze Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej,
j) wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania.

3. Wolne wnioski i informacje.
4. Odpowiedzi na interpelacje.
5. Zakończenie.

Ad.I.2. Przyjęcie protokołu XXII Sesji Rady Gminy
Protokół XXII przyjęty został 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się.   

Ad.I.3 Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym
Jan Prus – Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym zajmował się 
następującymi sprawami:

 4, 11 i 18 października pełniłem dyżury w UG Manowo.
 10  października  uczestniczyłem  w  uroczystym  otwarciu  nowo  wyremontowanej 

świetlicy wiejskiej w Wyszeborzu.
 12  października  brałem  udział  w  uroczystościach  z  okazji  50-lecia  Szkoły 

Podstawowej w Rosnowie i nadania jej imienia 26 Pułku Lotnictwa Myśliwskiego
 18 października odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady Gminy.  
 19-20 października w Stargardzie Szczecińskim odbył się zjazd przewodniczących 

rad gmin i powiatów województwa zachodniopomorskiego. 

Ad.I.4 Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy w okresie międzysesyjnym

Wójt przekazał następujące informacje:
 Sprawa śmieci – wiemy już, że gmina będzie musiała prowadzić te sprawy. Nie możemy 

tego  realizować  poprzez  związek  celowy.  Chcemy  z  innymi  gminami  przeprowadzić 
wspólny  przetarg.  Ustawa  jest  nielogiczna,  ponieważ  my  musimy  najpierw  ustalić 
stawkę, a następnie przeprowadzić przetarg. Na listopadowej sesji podejmiemy kilka 
uchwał związanych z tym tematem, ponieważ stanowią prawo miejscowe i muszą być 
opublikowane  w  Dzienniku  Urzędowym  Województwa  Zachodniopomorskiego. 
Większość  mieszkańców  opowiada  się  za  ustaleniem  stawki  od  osoby.  Wczoraj 
analizowałem  sytuację  związaną  z  dłużnikami,  a  rano  podpisywałem  upomnienia. 
Należy  przypuszczać,  że  po  zmianach  lista  dłużników  się  wydłuży.  Uważam,  że 
naliczenia  powinny  być  miesięczne,  a  nie  kwartalne.  Koszalin  przekonuje  swoich 
mieszkańców, że najbardziej optymalną kwotą będzie 14 zł. Uważam, że jest to zbyt 
wysoka stawka. Obecnie w Rosnowie płacimy po 9,72 zł, to z jakiej przyczyny od 1 lipca 
2013 roku mam płacić 14 zł? Kolejną sprawą są pojemniki. Ustawa mówi, że każdy 
obywatel sam zapewnia pojemnik. Będzie dużo emocji z tym związanych. 

 Jest zarządzenie Wójta, które określa, w jaki  sposób można odpracować zadłużenie 
(stawka 9 zł brutto za 1h). Lista dłużników jest długa. 

 Oświetlenie – naszym oświetleniem zajmuje się firma Oświetlenie-Północ. Główną jej 
siedzibą jest Sopot. Doszło do tego, że zgłoszone interpelacje firma zażyczyła sobie na 
piśmie, a i tak minęły 2 tygodnie i prace nie są wykonane. Kilka dni temu domówiłem 
się z p. Radosławem Michalskim (energetyk z uprawnieniami) w sprawie konserwacji 
lamp.  Zrobimy  inwentaryzację  i  wypowiemy  umowę  firmie  Oświetlenie-Północ  na 
konserwację  oświetlenia,  które  jest  własnością  gminy.  Za  konserwację  1  punku 
oświetleniowego  płacimy  8  zł  miesięcznie.  Mamy  prawie  400  lamp.  Pan  Michalski 
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zadeklarował, że będzie to robił za 4 zł. Wszystkie zgłoszenia ten pan wykona nam w 
ramach jednorazowej usługi, bo nie możemy już dłużej czekać. 

 8 listopada o godz. 1000 będzie spotkanie z firmą, która chce się podjąć rekultywacji 
rzeki w Mostowie. Wstępnie oferta jest bardzo ciekawa, ale chciałbym, żeby prezes tej 
firmy  przyjechał  na  miejsce  i  zobaczył,  jak  to  wygląda.  Jeśli  byłaby  możliwość 
przeprowadzenia tej rekultywacji (za ok. 100.000 zł z gwarancją na kilkadziesiąt lat), to 
możemy stworzyć program i wystąpić do WFOŚ o sfinansowanie tego zadania. Kto z 
Państwa chciałby uczestniczyć w tym spotkaniu, to zapraszam. 

 Został wyłoniony wykonawca na wycinkę drzew. Będzie robiła to firma ze Szczecinka, 
która ma możliwość wykonania również organizacji  ruchu (np. przy wycince drzewa 
koło kapliczki w Manowie). 

 Dzisiaj został rozstrzygnięty przetarg na zimowe utrzymanie dróg. Zgodnie z Państwa 
sugestią zadanie zostało podzielone na sześć. Wpłynęło kilka ofert. Najwięcej zadań (4) 
wygrała firma p. M. Stasiaka z Wyszewa i 2 zadania A. Markiewicz z Manowa. Teraz 
zostanie  przeprowadzona  weryfikacja  specyfikacji  i  zobowiązań.  Zgodnie  ze 
specyfikacją, na każde zadanie wykonawca musi zabezpieczyć osobny sprzęt. 

 Sytuacja finansowa – macie Państwo przed sobą informację na piśmie. Została tam 
dopisana  również  droga  do  Wyszeborza.  Zapłaciliśmy  500.000  zł,  a  na  pozostałe 
500.000 zł podpisałem porozumienie z Zarządem Powiatu (zapłata do końca roku w 2 
ratach).  Starosta  zapłacił  wykonawcy  całą  kwotę.  W  okresie  międzysesyjnym 
zapłaciliśmy bardzo dużo zaległych rachunków. Miedzy sesjami płacimy ok. 2.000.000 
zł  –  takie  są  obroty  w  gminie.  Zadłużenie  nie  zmniejszyło  się,  bo  wpływają  nowe 
faktury. Nie udało nam się sprzedać działek w Manowie. W listopadzie będzie jeszcze 
jeden przetarg.  W przetargu na działki  pod garaż sprzedaliśmy tylko kilka (cena za 
jedną 1450 zł). 

 Wymiana  ciepłociągu  w  Rosnowie  dobiega  końca.  Dzisiaj  będą  wykonywane  próby 
ciśnieniowe na drugim odcinku. Jeśli będą pomyślne to w najbliższych dniach będzie 
dostarczane ciepło. Południe Rosnowa będzie podłączone od razu, a budynki położone 
na północy będą podłączane sukcesywnie (obecnie ogrzewane są bloki 25, 35, szkoła i 
18). Codziennie będą przybywały 1-2 bloki. Firma Gazopol spisała się bardzo dobrze, 
bo pracowali do późnych godzin oraz w soboty i w niedziele. 

Ad.I.5 Informacja Skarbnika o sytuacji finansowej gminy
Następnie  informację  o stanie finansowym Gminy przedstawiła Bożena Tomaszewska – 
Skarbnik Gminy. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.I.6. Informacja z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji

Roman Kłosowski – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał pojętych na 
ostatniej sesji. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.I.7 Informacja z pracy komisji RG w okresie międzysesyjnym

Brak

Ad.I.8.  Interpelacje i zapytania
Radny Konstanty Dańczak:

 Proszę o naprawienie 2 lamp przy ulicy Koszalińskiej w Kretominie.

Radny Leszek Kondrat:  czy  my możemy otrzymać informację  kto  i  na jaką kwotę  jest 
zadłużony, żeby przekazywać informację o możliwości odpracowania długu. 
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Wójt: ustawa o ochronie danych osobowych zabrania nam podawania takich informacji. 
My sami będziemy informować o takiej możliwości. 

Radna Joanna Czerwiak:
 Mieszkańcy bloku z Grzybnicy prosili mnie, abym zapytała o sprawę świerków na 

działce p. Kaźmierczak. Czy jest jakaś decyzja w tej sprawie?
 Chodnik  między  blokiem  a  klubem  w  Grzybnicy  –  prosimy  o  przeprowadzenie 

remontu (jest zapadnięty). 
 Jak wygląda sytuacja związana z przekazaniem przez Poldanor drogi i działki przed 

blokiem, które mieli we wrześniu przekazać gminie?
 Podjazdy w Grzybniczce – czy jest w tej sprawie konkretna decyzja Zarządu Dróg 

Krajowych?

Radny Tomasz Padykuła:
 Lampy – interpelację w tej sprawie złożyłem u p. Z. Cabonia, proszę żeby wziąć ją 

pod uwagę. 

Radna Grażyna Góral:
 Wysepki na drodze nr 11  w Manowie przy wyjeździe spod UG oraz przy wyjeździe z 

drogi do kościoła – żeby autobus mógł wyjechać z drogi do urzędu musi wjechać na 
drugi pas. Ten problem zgłaszają mieszkańcy oraz rodzice dzieci dojeżdżających do 
szkoły. 

 Została zbagatelizowana moja prośba o wycięcie krzewów przy drodze powiatowej 
przy wyjeździe z drogi gminnej w Manowie. Od czerwca Zarząd Dróg Powiatowych w 
tej sprawie nic nie zrobił.

 Wysepka  przy  posesji  nr  53  w  Manowie  –  jest  bardzo  wąski  przejazd  między 
wysepką a chodnikiem. 2 lata temu samochód uderzył w płot nadleśnictwa. W tej 
chwili mieszkańcy budynku 53 skarżą się, że samochody bardzo często wjeżdżają 
na chodnik.

 Budowa  nowego  chodnika.  Wjazd  z  ulicy  przy  pierwszym  budynku  od  strony 
Koszalina jest za mało wyprofilowany. Właścicielka interweniowała w tej sprawie u 
wykonawcy, ale proszę aby Urząd poparł tę sprawę, żeby wnioski mieszkańców były 
realizowane. 

Radny Leszek Kondrat: 
 Czy były  podejmowane działania w sprawie  naprawy pieca w budynku nr 11 w 

Boninie.

Radny Konstanty Dańczak:
 W kwietniu zgłaszałem potrzebę ustawienia lustra na ulicy Kretomińskiej. Do dnia 

dzisiejszego nie ma na ten temat informacji. Może należałoby zwrócić się jeszcze raz 
do zarządcy drogi. 

 Rozmawiałem  z  kierownikiem  GDDKiA  p.  Kanasem  na  temat  zabezpieczenia 
prawoskrętu w Kretominie. Lustracja została przeprowadzona, ale nie mam na ten 
temat żadnej informacji. Chodzi o zabezpieczenie ruchu pieszego na tym odcinku. 
Proszę o przesłanie do Zarządu interpelacji w tej sprawie. 

Radna Daria Stasiak:
 Czy będzie składany wniosek na lampy solarne?
 Ustawa o śmieciach – czy po ustaleniu stawki jest możliwość wprowadzenia ulg dla 

rodzin z dziećmi poniżej piętnastego roku życia? Czy będzie to zgodne z ustawą?
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Ad.I.9. Trybuna obywatelska

Sylwia Krępeć – Sołtys Sołectwa Wyszewo:
 W Wyszewie  na  mostku,  naprzeciwko  posesji  31  stoi  lampa  oświetleniowa,  ale 

zasłaniają ją drzewa. 
 Przy budynkach 49 i 54 w Wyszewie gasną żarówki na 5-10 minut i zapalają się 

ponownie.

Ewa Trojanowska – Przewodnicząca rady Osiedla w Boninie:
 Proszę o zorganizowanie wywozu liści w Boninie.

Radny Konstanty Dańczak:
 W sobotę odbyło się XII Forum Sołtysów. Dziękuję p. Ewie, p. Romanie, p. Sylwii za 

udział. Tylko 4 sołtysów z naszej gminy brało w nim udział. Są one pomocne w 
pracy  sołtysa,  ponieważ  mają  charakter  szkoleniowy.  Były  zaproszone  panie  z 
Urzędu  Skarbowego,  które  wyjaśniły  sprawę  rozliczeń  festynów.  Był  kierownik 
Urzędu  Celnego  i  przekazał  informacje  nt.  loterii  fantowych.  Szkoda,  że  nie 
uczestniczyli wszyscy sołtysi.

Józefa Bieruta – Sołtys Sołectwa Manowo:
 W Manowie gałęzie po przycince drzew zostały wrzucone do rzeki koło mostu. 

Radny Sławomir Jamka: 
 Na poprzedniej sesji prosiłem o podjęcie działań zmierzających do uporządkowania 

działki przez właścicieli. Nie otrzymałem żadnej informacji na ten temat.  
 Dziękuję  p.  Ryszardowi  Wojtyniakowi  za  podjęcie  działań  zmierzających  do 

oczyszczenia zbiornika w Rosnowie.

Radna Grażyna Góral:
 Dziękuję p. dyrektor SP w Rosnowie, gronu pedagogicznemu, uczniom i rodzicom za 

tę  uroczystość,  którą  tak  świetnie  przygotowali.  Wszystkim  należą  się  gorące 
podziękowania. 

I przerwa – 1145 1220    

Ad.II.1. Założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki społeczno-gospodarczej 
Gminy Manowo w 2013 r.

Jan Prus – Przewodniczący Rady: założenia do projektu budżetu oraz kierunki polityki 
społeczno-gospodarczej Gminy Manowo w 2013 r. zostały omówione na wspólnym 
posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października 2012 roku. Czy są w tej 
sprawie jeszcze jakieś pytania lub wnioski? – nie zgłoszono

Ad.II.2. Podjęcie uchwał w sprawie: 
a) wysokości stawek podatku od nieruchomości,

Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
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2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania lub wnioski? Nie 
widzę – przechodzimy do głosowania.
Uchwała otrzymała Nr XXIII/140/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

b) wysokości stawek podatku od środków transportowych,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/141/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

c) ustalenia stawki do podatku rolnego,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. 
Wójt: w roku 2012 stawka wynosiła 185,45 zł, a w roku 2013 wyniesie 
189,65 zł.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/142/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

d) ustalenia stawki do podatku leśnego,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/143/2012, podjęta została 15 głosami za
 (jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

e) opłaty miejscowej,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania

Uchwała otrzymała Nr XXIII/144/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

f) opłaty targowej,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/145/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych
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g) zmiany uchwały w sprawie inkasa podatków: rolnego, leśnego i od 
nieruchomości,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/146/2012, podjęta została 14 głosami za, 
przy 1 wstrzymującym się.
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

h) nadania nazw ulicom w miejscowości Kretomino,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/147/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

i) wystąpienia ze Związku Gmin Wiejskich Rzeczypospolitej Polskiej,
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania.

Uchwała otrzymała Nr XXIII/148/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

j) wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Polskich Euroregionu Pomerania
Jan Prus – Przewodniczący Rady: projekt uchwały został omówiony na 
wspólnym posiedzeniu stałych Komisji Rady Gminy w dniu 18 października
2012 roku. Czy do tej uchwały są jeszcze jakieś pytania? Nie widzę – 
przechodzimy do głosowania

Uchwała otrzymała Nr XXIII/149/2012, podjęta została 15 głosami za 
(jednogłośnie).
Podczas głosowania obecnych było 15 radnych

Ad.II.3. Wolne wnioski i informacje

Jan Prus – Przewodniczący Rady:  
 Analiza oświadczeń majątkowych – zgodnie z  ustawą o samorządzie gminnym do 

końca  października  Przewodniczący  Rady  (oświadczenia  radnych)  oraz  Wójt 
(oświadczenia pracowników) przedstawiają Radzie analizę oświadczeń majątkowych.
Następnie  Przewodniczący  odczytał  informację  z  przeprowadzonej  analizy  oraz  z 
analizy  Wójta  (wszyscy  radni  i  pracownicy  Urzędu  złożyli  oświadczenia  w 
ustawowym  terminie,  wypełnione  zostały  starannie,  stwierdzono  drobne 
niedociągnięcia).

 Do wiadomości Rady wpłynęły uwagi Stowarzyszenia Ziemi Manowskiej do raportu 
oddziaływania  na  środowisko  dla  zadania  pod  nazwą  „Rozbudowa  Zakładu 
Produkcji Guzików”
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Radny Sławomir Jamka: w imieniu Gminnego Ośrodka Kultury, Rady Osiedla i Zespołu 
Nestor  zapraszam  na  koncert  z  okazji  Święta  Niepodległości,  który  odbędzie  się  10 
listopada o godz. 1600 w klubie osiedlowym w Rosnowie. 

Ad.II.4. Odpowiedzi na interpelacje

Roman Kłosowski – wójt gminy udzielił odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez:
- Interpelacje  dotyczące  dróg  krajowych  i  powiatowych  przekażemy  na  piśmie  do 

odpowiednich zarządów dróg. 
- G. Góral:

 Wycięcie krzewów przy drodze powiatowej – rozmawiałem z dyrektorem na ten 
temat. Stwierdził, że został tam wybudowany rów i droga jest widoczna. Byliśmy 
na miejscu z p. dyrektorem i nie było widać krzaków. Jeszcze raz podjadę to 
obejrzeć. Dyrektor nie widzi problemów i zagrożenia od momentu wybudowania 
rowu. 

- K. Dańczaka: 
 Sprawy dotyczące dróg i oświetlenia zostaną przekazane do odpowiednich 

instytucji.
- J. Czerwiak: 

 Świerki - P. Kaźmierczak był ze mną umówiony na poniedziałek, na godz. 10.00, 
ale nie przyjechał. 

 Chodnik do klubu – p. Wojtyniak przyjął to wiadomości.
 Podjazdy – miały być robione w tym roku przed zimą.

-   Interpelacje dotyczące oświetlenia – mam nadzieję, że domówimy się z p. Michalskim i  
    oświetlenie przy drogach gminnych będziemy sami realizowali. Wypowiemy umowę  
    firmie Oświetlenie-Północ. 
- D. Stasiak:

 Lampy solarne – w tym roku  nie możemy przystąpić do tego projektu, ponieważ 
do  każdej  lampy  potrzebny  jest  oddzielny  projekt  i  pozwolenie  na  budowę. 
Ponadto musimy posiadać władanie gruntem. W przyszłym roku będą jeszcze 
nabory w „odnowie wsi”. Będą też programy w Wojewódzkim Funduszu Ochrony 
Środowiska. Musimy się do tego przygotować (projekty, pozwolenia i władanie 
gruntem).

 Ulgi  w opłatach  za  śmieci  –  nie  ma takiej  możliwości.  Nie  będziemy ustalać 
obligatoryjnych zniżek, ponieważ Wójt może osobom w trudnej sytuacji umorzyć 
opłaty. Takie rozwiązanie sprawdza się od wielu lat. 

- S. Krępeć:
 Lampa w Wyszewie – przytniemy gałęzie drzew, żeby nie zasłaniały światła. 

- E. Trojanowskiej:
  Wywóz liści – chciałbym wykorzystać osoby z zadłużeniem do grabienia liści. 

- J. Bieruty: 
 Usunięcie gałęzi z przycinki  –  zobaczę jak sprawa wygląda i ewentualnie 

skieruję tam osoby. Ponadto trzeba wystąpić na piśmie do Zakładów 
Energetycznych, żeby zostawiali po sobie porządek. 

- S. Jamki:
 Uporządkowanie posesji - odpowiem na tę interpelację w poniedziałek. 

Ad.II.5. Zakończenie
Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął
Obrady XXIII Sesji Rady Gminy Manowo.

Protokołowała: 
Anna Drabik
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